

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Social Psychology 社會心理學

當期課號	3628	Course Number	3628
授課教師	白倩如	Instructor	PAI,CHIEN JU
中文課名	社會心理學	Course Name	Social Psychology
開課單位	社會工作系(四進)二A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	社會心理學是助人工作專業領域的基礎理論學科，探討：人際知覺、自我、團體知覺、社會認同、態度和態度的改變、態度和行為、團體、規範、從眾、規範與行為、喜歡和愛、助人和傷害、互動與相互依賴、衝突和衝突解決、面子、緣分等議題。研究人與環境互動過程中如何影響他人及受他人影響，以科學的角度來分析前述議題的理論、實驗；並以人性的角度探討各種社會事件中當事人的社會心理歷程，並促進社會工作係學生養成獨立分析、批判性思考的能力。	Objectives	The focus of Social Psychology is to study how the individual's ideas, feelings, and behaviors are influenced by the others and social conditions with a scientific approach. The major topics are including self-awareness, interpersonal perception, behavioral attribution, value, attitude, prejudice and discrimination, group behavior, and pro-social behavior etc. By studying social psychology theories and case analysis, students are expected to be more awareness of themselves and others under the context of social situation.
教材	曾華源、劉曉春譯（2000）。社會心理學。台北：洪葉文化。 ★請尊重智慧財產權，勿使用盜印書籍。	Teaching Materials	曾華源、劉曉春譯（2000）。社會心理學。台北：洪葉文化。
成績評量方式	1. 出席情形、課堂小組討論 5%（抽點二次不到者，沒有出席分數） 2. 隨堂小考 5% 3. 個人筆記 20% 2. 期中考 25% 3. 期末考 25% 4. 隨堂報告 20%	Grading	1. Attendance situation, classroom group discussion 25% 2. In the time tests 25% 3. the end of the period tests 25% 4. reports 25% along with the hall
教師網頁	-		
教學內容	透過課程講授與社會新聞事件等案例之討論，協助學生認識日常社會生活中人類行為反應之意義與影響之相關因素，以增進學生了解與分析人類行為之能力。	Syllabus	The penetration curriculum teaches with discussions case and so on social news event, assists the student to know in daily social life significance of and influence the human behavior response correlation factor, promotes the student to understand and to analyze ability of the human behavior.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。